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Vážení členové SPS,

dostavba  jaderné  elektrárny  Dukovany  je

nejen klíčovým projektem pro energetickou

bezpečnost  České  republiky,  ale  také

obrovskou příležitostí pro tuzemské firmy a

odborníky ve stavebním a technologickém

sektoru.  Tento  projekt  přináší  významné

zakázky  a  dlouhodobou  ekonomickou

stabilitu, která může pozitivně  ovlivnit  celé

naše hospodářství.



Svaz  podnikatelů  ve  stavebnictví

dlouhodobě  podporuje  debatu  ohledně

zasmluvnění  zapojení  tuzemských  firem

jako  hlavních  dodavatelů.  Korejská

společnost  KHNP  přislíbila  zapojení

českých firem z 60 procent. Podle nás ale

tento  příslib  nestačí.  Je  potřeba,  aby  role

českého stavebnictví byla jasně stanovená,

upřesněná a smluvně zakotvená.

V říjnu jsme uspořádali snídani s novináři s

názvem Postaví se vláda za české firmy při

výstavbě jaderných bloků Dukovany? a také

kulatý stůl, kde jsme o výzvách spojených s

dostavbou Dukovan debatovali s odborníky.

Z  diskuze  vzešlo  nejen  mnoho  otázek  a

úkolů pro českou vládu, ale také jsme znovu zdůraznili, že české firmy mají bohaté zkušenosti a odborné

znalosti, které mohou přispět k úspěšné realizaci tohoto strategického projektu. Náš průmysl disponuje

moderními technologiemi, vysokou úrovní inženýrského know-how a kvalifikovanými pracovníky, kteří jsou

schopni  splnit  i  ty  nejnáročnější  požadavky,  jaké  stavba  nového  jaderného  bloku  vyžaduje.  České

stavebnictví již takové stavby zvládlo a bylo to, jak se říká, "bez ztráty kytičky".

Rád bych vás také pozval na konferenci Jádro, která se bude konat 5. listopadu 2024 v Aquapalace Hotel

Prague. Budeme diskutovat nejen o konkrétních příležitostech pro české firmy v rámci dostavby Dukovan,

ale o technologických inovacích a mnohém dalším.

Těším se na vás a přeji příjemné čtení.

Ing. Jiří Nouza

prezident SPS

AKTUALITY

České firmy si při dostavbě Dukovan věří, zaznělo na snídani
SPS s novináři



Po  vítězství  v  tendru  na  stavební  zakázku  století,  dostavby  jaderných  bloků  v  Dukovanech,

korejskou firmou KHNP se značně víří vody. A my jsme 16. 10. 2024 k situaci uspořádali neformální

snídani s novináři.

Novináři s hosty diskutovali o zapojení českých firem, které nyní mají obavu a vnímají hrozící riziko, že se

do  realizace  výstavby  nebudou  moci  zapojit  ve  slibovaném  rozsahu.  Přitom  má  jejich  role  výrazné

hospodářské a bezpečnostní konsekvence. Nyní je poslední možnost s tím ještě něco dělat, a to dokud se

dohoda nestvrdí na konci března smlouvou.

S novináři diskutovali:

• Václav  Matyáš,  bývalý  prezident  Svazu  podnikatelů  ve  stavebnictví,  při  výstavbě  jaderné

elektrárny Temelín byl v roli generálního dodavatele stavby; nyní působí jako expert v pracovních

skupinách na dostavbu Dukovan,

• Jiří Nouza, prezident Svazu podnikatelů ve stavebnictví,

• Zdeněk  Bittnar,  profesor  Stavební  fakulty  ČVUT,  zakladatel  Univerzitního  centra  energeticky

efektivních budov ČVUT.

Ohlédnutí za kulatým stolem SPS k zapojení českých firem do
dostavby Dukovan

Dostavba jaderných bloků v Dukovanech a přímé zapojení českých firem do inženýrského vedení

tohoto projektu bylo hlavním tématem kulatého stolu SPS 22.  10.  2024.  Je potřeba využít  této

příležitosti  pro  nastartování  české  ekonomiky,  a  to  jak  na  regionální,  tak  národní  úrovni.  S

přípravou dostavby jaderné  elektrárny,  jejímž preferovaným dodavatelem se  stala  jihokorejská

státní  společnost  KHNP,  je  nejvyšší  čas  začít  už  nyní.  Do  projektu,  který  je  klíčový  pro  naši

energetickou soběstačnost, by měl být efektivně zapojen český průmysl a stavebnictví.



U kulatého stolu se sešli odborníci, kteří se snaží na potenciální problém s podílem českého průmyslu na

zakázce  včas  upozornit.  Pozvání  přijali  bývalý  prezident  Svazu  podnikatelů  ve  stavebnictví  Václav

Matyáš, který byl při  výstavbě  jaderné elektrárny Temelín v roli  generálního dodavatele stavby a nyní

působí jako expert v pracovních skupinách na dostavbu Dukovan, současný prezident Svazu podnikatelů

ve stavebnictví Jiří Nouza, profesor Stavební fakulty ČVUT a zakladatel Univerzitního centra energeticky

efektivních budov ČVUT Zdeněk Bittnar a předseda ČKAIT Robert Špalek.

Odborná exkurze k betonáži UHPC vyrovnávací vsrtvy při
rekonstrukci Barrandovského mostu

Zdroj foto: Technická správa komunikací hl. m. Prahy, a.s.

V pátek 18. 10. 2024 a pondělí 21. 10. 2024 se uskutečnila odborná exkurze na Barrandovském

mostě, kde právě probíhá čtvrtá etapa rozsáhlé rekonstrukce této významné dopravní tepny. Akce

se  zúčastnili  odborníci  z  projekčních  kanceláří  a  stavebních  firem  sdružených  pod  Svazem

podnikatelů ve stavebnictví.

Exkurzi  vedli  Ing.  Josef Richtr,  náměstek generálního ředitele TSK, a doc.  Ing.  Lukáš Vráblík,  Ph.D.,

FEng. z katedry betonových a zděných konstrukcí ČVUT. Odborníci měli možnost na vlastní oči zhlédnout

unikátní technologické postupy, které jsou při rekonstrukci využívány.

Zvláštní  pozornost  byla věnována demonstraci  dobetonávky speciálním vysokopevnostním betonem s

rozptýlenou  výztuží  UHPFRC  (Ultra-High-Performance  Fibre  Reinforced  Concrete).  Tento  inovativní

materiál,  vyznačující  se  extrémní  pevností  a  odolností,  výrazně  přispívá  k  dlouhodobé  životnosti  a

bezpečnosti rekonstruované části mostu.

Záznam kulatého stolu ZDE

https://www.youtube.com/watch?v=nnKaCLGQaDg
https://www.youtube.com/watch?v=nnKaCLGQaDg


POZVÁNKY

Konference Jádro

Po loňském úspěšném ročníku konference Jádro se letos opět  setkáme už 5.  listopadu 2024,

tentokrát  v  Aquapalace  Hotel  Prague  v  Čestlicích,  abychom  posílili  dialog  a  spolupráci  mezi

českým průmyslem, stavebnictvím a klíčovými hráči při dostavbě jaderných bloků v Dukovanech.

Společně se zaměříme na potenciál českých firem a jejich zapojení do výstavby nových jaderných

bloků v Dukovanech.

Chceme vládě ČR i zástupcům Parlamentu vysvětlit, proč vnímáme potenciální rizika možné nedohody

mezi  českým průmyslem a  stavebnictvím a  vybraným preferovaným dodavatelem.  Hlavním tématem

konference bude maximální zapojení českých firem do dostavby jaderné elektrárny Dukovany – projektu,

který je klíčový pro naši energetickou soběstačnost.

Máte poslední šanci se na konefenci přihlásit!

Účastníci  z průmyslu, vlády a odborné veřejnosti  budou mít možnost na konferenci formovat budoucí

spolupráci, která podpoří nejen energetickou soběstačnost ČR, ale i pozici českého průmyslu v oblasti

jaderné energetiky.

Připojte se a zapojte se do diskuse o budoucnosti české energetiky!

STAVBA ROKU 2024

Více informací ZDE

https://www.konferencejadro.cz/program/
https://www.konferencejadro.cz/program/


Udělení  titulů  Stavba  roku  je  již  32  let  každoročně  jednou  z  nejvýznamnějších  událostí  ve

stavitelství  a  architektuře.  Porota spolu s filmovým štábem opět  navštívila  v  rámci  hodnocení

všechny přihlášené stavby v ČR. 

Nominace Stavby roku 2024 byly předány na slavnostním nominačním večeru v pondělí 2. září 2024 v

Dopravní  hale  Národního  technického  muzea  v  Praze.  Slavnostní  galavečer  Stavby  roku  2024  se

uskuteční 8. 11. 2024 od 20:00 opět v Rudolfinu v Praze. Držitelé titulů za rok 2023 získají tradičně

unikátní symbolické křišťálové ocenění v designu Ronyho Plesla vyrobené sklárnou Rückl. Udělována je i

řada zvláštních cen a nominací.

Nominační  večer  i  galavečer  budou vysílány  v  přímém přenosu ve  spolupráci  s  ČTK a  CNN Prima

NEWS. 

Informace o vstupenkách na galavečer na emailu: stavbaroku@stavbaroku.cz.

ROZHOVOR

Zuzana Šperlová: Na Imperial College jsem si sáhla na dno

S úspěšnou studentkou prestižní univerzity v Londýně o tom, jak je možné dostat se z malého

šumavského  města  na  Imperial  College,  jejíž  stavební  fakulta  patří  mezi  celosvětově  nejlépe

hodnocené.

Můžete  nám  prosím  přiblížit,

jakou  univerzitu  a  obor  jste

studovala?

Studovala  jsem  obor  "civil

engineering",  tedy  stavební

inženýrství  na  univerzitě  Imperial

College London. 

Jak  si  vaše  "alma  mater"  dnes

stojí  v  porovnání  s  ostatními

Více informací ZDE

https://stavbaroku.cz/contestInfo.do?Dispatch=ShowContestInfoReset
https://stavbaroku.cz/contestInfo.do?Dispatch=ShowContestInfoReset


stavebními  fakultami  a

univerzitami?

Imperial  College  London  je

technická  univerzita  zaměřená  na

inženýrské,  přírodovědní  a

medicínské obory,  což  je  ve  Velké

Británii  spíš  výjimkou,  univerzity

totiž  obvykle  vyučují  širokou

nabídku předmětů. Ve Velké Británii

je letos v žebříčku univerzit třetí po

Oxfordu  a  Cambridge  a  na  světovém  žebříčku  se  nachází  na  osmém  místě.  Tato  hodnocení  se

každoročně mění, ale stabilně se nachází v top desítce univerzit na světě. Když jsem si vybírala školu,

koukala jsem také na hodnocení stavebního oboru a hlásila jsem se podle hodnocení na několik britských

univerzit. Měla jsem štěstí a dostala jsem se na všechny čtyři - a pak byla volba Imperialu jasná.

Proč jste se rozhodla studovat právě stavební inženýrství a zrovna v

Londýně?

Odmalička jsem měla zájem o fyziku a technologie a bavilo mě snažit se porozumět tomu, jak se člověk

od zákonů přírody dostane k různým vynálezům. Když jsem pak přemýšlela nad inženýrskými obory, měla

jsem  nejblíž  ke  stavebnictví.  Jednak  mě  lákalo  široké  spektrum  zaměření,  kde  se  člověk  může

specializovat na životní prostředí, pozemní stavby, dopravní infrastrukturu nebo vodu, podle toho, co mu

během studia  sedne.  Jako druhý důvod jsem měla  inspiraci  ve vlastní  rodině,  můj  děda měl  hotovu

stavařskou střední školu a pracoval jako stavbyvedoucí a můj  otec vystudoval stavební inženýrství na

ČVUT v Praze. Zahraničí mě lákalo jako možnost rozšířit si obzory a získat titul, který by mi otevřel dveře

do světa. Velká Británie má mnoho prestižních univerzit, na které jsem se zkusila přihlásit, i  přes své

pochyby, jestli se tam můžu dostat. Jako další jsem uvažovala nad Německem a Finskem, kam jsem také

posílala přihlášky. 

Jak se dá na špičkovou univerzitu dostat? Jak probíhal přijímací proces?

Ve  Velké  Británii  jsou  přihlášky  na  univerzity  centralizované  a  na  bakalářské  obory  se  dá  poslat

maximálně  pět  přihlášek.  Zájemce  musí  napsat  motivační  dopis,  kde  vysvětluje,  jak  jeho  dosavadní

zkušenosti a zájmy přispějí k úspěšnému studiu a jak hodlá vzdělání v budoucnu využít. Protože se píše

pouze jeden motivační dopis ke všem přihláškám, studenti se málokdy hlásí na více rozdílných oborů.

Další dopis na podporu musí student získat od učitele ze střední školy. Tohle byl pro mě docela oříšek,

protože většina mých učitelů na střední nemluvila anglicky, ale nakonec se podařilo získat pomoc od mojí

učitelky angličtiny. Známky hrají velmi důležitou roli. Každá univerzita a obor mají své vlastní požadavky

na výsledky z maturity a průměr středoškolského studia. Většina univerzit posílá studentům podmíněné

rozhodnutí  o  přijetí  na  základě  dosažení  předem  určeného  výkonu  u  maturity.  U  některých  oborů,

například medicíny, ještě existují přijímací zkoušky a pohovory. Celkově tento proces trvá poměrně dlouho

a studenti plánují své studium obvykle už dva roky před maturitou, aby zvládli splnit přijímací proces.

Největší rozdíl mezi požadavky špičkové a průměrné britské univerzity jsou potřebné známky. Já jsem

měla jako podmínku přijetí samé jedničky u tří ze čtyř univerzit, na které jsem se hlásila, a na maturitu

jsem se připravovala pod vysokým tlakem nejen na projití, ale na dosažení těchto známek.

Celý rozhovor ZDE

https://www.sps.cz/zuzana-sperlova-na-imperial-college-jsem-si-sahla-na-dno/
https://www.sps.cz/zuzana-sperlova-na-imperial-college-jsem-si-sahla-na-dno/


SVAZ PODNIKATELŮ VE STAVEBNICTVÍ
V MÉDIÍCH

Zdeněk Soudný, viceprezident SPS a generální sekretář Asociace developerů, se 17. 10. 2024 ve Studiu

ČT24 vyjadřoval k novému systému stavebního řízení. „Pro nás je především důležité, že dojde k právní

jistotě. To je nyní asi nejzásadnější krok, co se týká rozhodnutí, že se začne od začátku. V únoru jsme

vyjádřili  obavy  z  digitalizace  a  žádali  pana  ministra,  aby  digitalizaci  odložil.  Ještě  v  květnu  jsme

upozorňovali, že systém není připravený v souladu se zákonem a chybí zákonem definované podmínky.

Avšak byli jsme ujištěni, že od 1. 7. 2024 bude systém spuštěn tak, jak zákon předpokládá, a že žádný

problém nenastane,“ uvedl například.

Odkaz na Studio ČT24

https://www.ceskatelevize.cz/porady/10101491767-studio-ct24/224411058061017/
https://www.ceskatelevize.cz/porady/10101491767-studio-ct24/224411058061017/


O aktuálních otázkách k  zapojení  českého stavebnictví  do výstavby 5.  a  6.  bloku jaderné elektrárny

Dukovany a jeho roli v dodavatelském řetězci hovořil bývalý prezident SPS Václav Matyáš s redaktorkou

Zuzanou Hodkovou v Agendě SZ Byznys ze dne 15. října 2024. „České firmy to zvládnou, už jednou jsme

to dokázali, nevidím důvod, proč bychom to nyní nezvládli," říká například Václav Matyáš.

Bývalý  prezident  Svazu podnikatelů  ve  stavebnictví  Václav  Matyáš  byl  hostem Studia  ČT24,  kde se

podrobně věnoval zapojení tuzemských firem do dostavby Dukovan. „České stavebnictví a průmysl na

tom nejsou zle. Je tady samozřejmě vakuum nějakých dvaceti let od uvedení do provozu druhého bloku v

Temelíně, ale ty kompetence tady jsou. Jednak na straně investora, tedy ČEZu, ale i na straně stavebních

firem," uvedl.

Odkaz na rozhovor

Odkaz na Studio ČT24

https://www.seznamzpravy.cz/clanek/ekonomika-byznys-rozhovory-stavebnici-si-chteji-ohlidat-ze-se-v-dukovanech-dostanou-ke-30-miliardam-262568
https://www.seznamzpravy.cz/clanek/ekonomika-byznys-rozhovory-stavebnici-si-chteji-ohlidat-ze-se-v-dukovanech-dostanou-ke-30-miliardam-262568
https://www.ceskatelevize.cz/porady/10101491767-studio-ct24/224411058311022/
https://www.ceskatelevize.cz/porady/10101491767-studio-ct24/224411058311022/


Viceprezident  Svazu  podnikatelů  ve  stavebnictví,  generální  sekretář  Asociace  developerů  a  tajemník

Platformy pro zdravý stavební zákon Zdeněk Soudný byl hostem Michala Půra v podcastu mediálního

projektu Datarun PŮR. Největší problém nepovedené digitalizace stavebního řízení je podle něho v tom,

že se nyní pohybujeme prakticky „mimo zákon“. A hrozí, že se developeři ve chvíli, kdy jim vzniknou přímé

ekonomické škody, budou muset ucházet o jejich náhradu. Jaká situace panuje ve stavebnictví poté, co

všem zainteresovaným spadly růžové brýle? 

INFORMACE PRO ČLENY

Doporučení SPS v souvislosti se stavem digitalizace
stavebního řízení

V návaznosti na jednání Ústavně právního výboru PSP ČR dne 10. října 2024 a jednání vlády ČR

dne 16. října 2024 jsme pro vás připravili doporučení. Z obou jednání totiž vyplývá, že stávající systém

digitalizace stavebního řízení  v  současné době  nedává právní  jistoty  ani  technické záruky,  že budou

naplněny požadavky vyplývající z nového stavebního zákona. Doporučení najdete po kliknutí na odkaz

níže.

Čerpejte dotace na IT kurzy v rámci DIGI projektu!

Svaz  podnikatelů  ve  stavebnictví  vám  nabízí  kvalitní  vzdělávání  pro  vaše  zaměstnance  v  rámci

dotačního projektu DIGI. Kurzy lze realizovat prezenčně ve vašich prostorách nebo online a projekt

můžete čerpat až do 30. 9. 2025.

Odkaz na podcast

Doporučení SPS ZDE

https://www.youtube.com/watch?v=3slIEcmOwoc
https://www.youtube.com/watch?v=3slIEcmOwoc
https://www.sps.cz/doporuceni-svazu-podnikatelu-ve-stavebnictvi-v-souvislosti-se-stavem-digitalizace-stavebniho-rizeni/
https://www.sps.cz/doporuceni-svazu-podnikatelu-ve-stavebnictvi-v-souvislosti-se-stavem-digitalizace-stavebniho-rizeni/


Budoucnost práce v odvětví Stavebnictví

Svaz podnikatelů ve stavebnictví a Odborový svaz Stavba České republiky pokračují ve spolupráci nad

podporou opatření podporujících zaměstnanost a odbornou praxi ve firmách.

Stavebnictví závisí nejen na pracovní síle, surovinách a
materiálech

Ale jeho budoucnost je podmíněna také výší mezd, stabilitou prostředí, a především zjednodušením

stavební legislativy.

Copyright © 2024, SPS

Obracet se můžete na e-mailovou adresu: press@sps.cz.

Chcete změnit způsob, jakým dostáváte tyto e-maily?

Můžete si upravit preference nebo se odhlásit z odběru.

Více informací najdete ZDE

Více informací najdete ZDE
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